
Zápisnica z výjazdového zasadania Predstavenstva ZMS 

 v Košiciach dňa 13. 3. 2013 

Miesto: STM Košice 

Prítomní:  

Za PZMS – Hyross, Šullová, Mičev, Kochanová, Miľanová, Janoštínová, Čambálová, 

Korenková, Ambrušová, Kaczarová 

Za múzeá Košického samosprávneho kraja a ich zriaďovateľov –  prezenčná listina s menami 

22 zástupcov  

Ospravedlnení: Sombathyová, Drahošová, Ševčíková, Agócs, Letenayová, Praženicová 

 

I. Stretnutie PZMS s riaditeľmi múzeí  KSK a s ich zriaďovateľmi   

Program:  

1. Informácie o situácii a aktuálnych problémoch v členských múzeách ZMS 

2. Spolupráca a komunikácia členských múzeí s Predstavenstvom ZMS 

3. Rôzne 

 

Predseda ZMS P. Hyross privítal všetkých prítomných a v krátkosti prezentoval 

ZMS a jeho činnosť. Skonštatoval, že týmto stretnutím so zástupcami múzeí KSK 

a ich zriaďovateľov si Predstavenstvo ZMS plní jedno z uznesení VZ. Cieľom tohto 

stretnutia je vypočuť si požiadavky a očakávania múzeí od ZMS a zároveň sa 

informovať o ich činnosti a problémoch, s ktorými sa stretávajú.  Následne sa 

predstavili jednotliví členovia predstavenstva. 

 

Po úvodnom vstupe P. Hyrossa vystúpil riaditeľ STM E. Labanič. Rovnako 

predovšetkým pozdravil prítomných na pôde STM. V krátkosti predstavil STM 

a jeho aktivity aj v súvislosti s EHMK, ktorým sú Košice v tomto roku.    

 

Šullová: 

- oboznámila s programom ZMS v najbližšom období: 23. VZ ZMS a sympózium 

o vedeckovýskumnej činnosti v múzeách, Festival múzeí, konferencia v jesennom 

období  

- dotkla sa aj Stratégii rozvoja múzeí, ktorú ZMS pripomienkovalo  

Pollák – Východoslovenské múzeum: 

- skonštatoval, že pripravovaná Stratégia rozvoja múzeí a galérií 2013 – 2018 je 

dôležitou úlohou aj pre ZMS. KSK –  zriaďovateľ Východoslovenského múzea 

hovorí, že súčasnú sieť kultúrnych inštitúcií v kraji nie je možné zachovať a v stratégii 

by už malo byť naznačené, čo bude ďalej  s múzeami, ktoré sa ocitnú v nepriaznivej 



situácii. Tento stav treba načrtnúť, vyšpecifikovať a poskytnúť riešenie. Signály od 

zriaďovateľa sú   jasné, v roku 2014 bude treba veci riešiť  

- venoval sa i sympóziu o vedeckovýskumnej činnosti, na ktorú zriaďovateľ „ pozerá 

cez prsty“. Cieľom by malo byť nerezignovať, ale snažiť sa postaviť ukazovatele ináč 

ako sú doteraz - s ohľadom na našu činnosť. 

 

M. Biath – KSK, OKaCR:  

- spomínal, že v roku 2002 keď sa múzeá delimitovali pod kraje, bol on na kraji a pán 

Mičev  na MK SR a tvoril túto koncepciu. Nevie si predstaviť dokedy je možné takto 

existovať, pretože „ u nás je kríza taká aká nikdy predtým nebola“.     

-  skonštatoval, že začali ako prví s experimentom spojenia múzea s kultúrnym 

centrom v Trebišove s cieľom racionalizovať celú prevádzku 

- KSK má 5 múzeí  a 36 objektov, na rekonštrukciu ktorých nie sú financie  a ďalej 

prevládajú tlaky z vedenia na zlučovanie 

- každé múzeum má svoje problémy, rozpočet má KSK 926 000 € a príjmy sú dnes 

152 000 €, výdavky múzeí  v roku 2012 boli  1 666 000 €, návštevnosť 88 000 ľudí 

- trend návštevnosti v múzeách klesá 

- o EHMK v Košiciach hovoril ako o šťastí, z jeho finančných prostriedkov získali 

veľa aj múzeá napr.  VM bude kompletne zrekonštruované; odbor kultúry  KSK má 

vlastný program EHMK Terra Incognita v ktorom je 600 000 € 

- podľa neho treba vedeckovýskumnú činnosť v múzeách vyšpecifikovať a povedať, 

ktoré múzeum sa jej má venovať 

- KSK má aj 2 galérie 

- od 1. 1. 2013 pri niektorých inštitúciách zmenili formu hospodárenia -  niektoré 

príspevkové organizácie zmenili na rozpočtové 

 

Šullová: 

- položila otázku, či KSK ako zriaďovateľ dáva príspevky svojim organizáciám tak, aby 

boli zabezpečené všetky odborné činnosti 

M. Biath:  

- vyčlenili sme financie na prevádzku podľa veľkosti organizácie, každá dostala účelové 

prostriedky na činnosť, je však realita, že si z tejto čiastky musia ukrojiť na prevádzku  

Z. Krempaská : 

- vyjadrila sa, že i keď fungujú a sú vypočutí stále musia obhajovať svoju opodstatnenosť aj 

u vlastných zriaďovateľov 

- z rozpočtu nie sú schopní zabezpečiť činnosť, kofinancovanie si musíme zabezpečovať sami 

- podpísané bolo memorandum predsedov krajov o šetrení a my už dnes  máme rozpočet 

mínus 2000 € 

 



 

Hyross: 

- pripomenul, že na porade riaditeľov v decembri  sa obrátil na zástupcov MK SR 

s otázkou prečo MK SR nevyvíja svoju kontrolnú  činnosť aj smerom 

k zriaďovateľom, aby si plnili svoje povinnosti voči múzeám 

- každý zriaďovateľ by si mal povedať, čo vlastne chce 

- vedeckovýskumnú činnosť vykonávajú 4 múzeá: SNM, STM, SNP a SMOPaJ 

- dotkol sa otázky, či aj neplatiacich rátať za návštevníkov  a zdôraznil, že jednoznačne 

- položil otázku čo môže ZMS v tejto situácii robiť – štrajkovali už všetci len múzeá 

nie, podľa neho by bolo treba sa ozvať ak by vzišla takáto požiadavka z členskej  

základne. 

 Kereštanová –MaKC Trebišov: 

- ku spojeniu múzea a kult. centra povedala že stavili na popularizáciu zbierok, ale nie 

na komerciu 

- podľa nej je aj neplatiaci návštevník je návštevník rovnako dôležitý (dôchodca, 

postihnutý...) 

 

Mičev – riaditeľ MSNP: 

- priznal, že robil na MK SR a pripravoval koncepciu prechodu múzeí zo štátnej správy 

na samosprávu, čo my sme navrhli to sa politicky zmenilo, všetko je ináč. 

- poznamenal, že je potrebné zriaďovateľa upozorniť, že ak zruší múzeá musí naďalej 

riešiť zbierky 

- nová stratégia vôbec tieto veci nerieši a nie je ani finančne krytá 

- dal do pozornosti fínsky model kultúry i štátnych intendantov vo Francúzsku, ktorí 

odporúčajú , kde má štát dávať financie 

- ohľadom vedeckovýskumnej činnosti odporučil spojenie múzeí s univerzitami  

- skonštatoval, že urobiť z múzeí rozpočtové organizácie je chybný krok a rovnako aj 

odporúčací charakter stratégie nie je dobré riešenie 

 

Zástupca Baníckeho múzea v Rožňave: 

- dobrá propagačná práca a spolupráca so  školami, veľké negatívum – sme bez revíznej 

správy na elektrickú inštaláciu 

- stali sme sa ako jediné múzeum v KSK rozpočtovou organizáciou  

Šullová : 

- otázka na zriaďovateľa čo ďalej s týmto múzeom zostala bez odpovede 

Demková – Banícke múzeum v Gelnici: 



- je 8. rok v Gelnici v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta. Na začiatku došlo k oprave 

budovy, zriadenie expozície, teraz už nie sú financie a budova je už v katastrofálnom 

stave 

Janoštínová: 

- upozornila zástupcov múzeí na Dotazník o problémoch múzeí a požiadala, aby ho ešte 

zaslali ak to doteraz neurobili 

Kochanová: 

- vyzvala zástupcov múzeí na lepšiu komunikáciu so ZMS a predstavila D. Hrdého za 

sekciu vzdelávania pri ZMS 

Hyross:  

- skonštatoval, že chodíme na porady a stále len počúvame o množstve problémov, 

ktoré múzeá majú; plačeme, lamentujeme, ale čo s tým ďalej  

Pollák: 

- spýtal sa čo by sa stalo keby sa zavreli múzeá cez Noc múzeí a urobila by sa okolo 

toho veľká mediálna kampaň, nevie však koľko riaditeľov by toho bolo schopných 

urobiť 

- dôležité osloviť najmä najväčšie múzeá - SNM 

Hyross: 

- reagoval návrhom poslať otázku na riaditeľov ohľadom  zatvorenia múzeí počas Noci 

múzeí 

Šullová: 

- upozornila, že ide o francúzsku iniciatívu a my sme sa k nej prihlásili 

Hyross: 

- skonštatoval, že o zatvorení múzeí počas Noci múzeí sa rozhodneme na 23. VZ ZMS 

16. – 17. apríla 2013 

Hrdý: 

- informoval o priebehu projektu Múzeá tretej generácie a o múzejnej pedagogike 

Čambálová: 

- položila otázku na akreditáciu kurzov projektu Múzeá tretej generácie, ktorá bola na 

začiatku prisľúbená ale nakoniec nevyšla 

  



 

 Hyross: 

- na záver poďakoval za účasť a za poskytnuté informácie 

- skonštatoval, že verí v lepšiu obojstrannú komunikáciu  

- pozval na 23. VZ ZMS a na jeho odbornú časť 

     

 

II. Zasadanie Predstavenstva ZMS 

 

Program:  

1. Príprava 23. VZ ZMS a jeho odbornej časti 

2. Návrhy ocenení ZMS (medaile a pamätné listy) 

3. Rôzne 

 1. 

Hyross - prebranie programu  a organizačného zabezpečenia 23. VZ VMS 

s jednotlivými úlohami a termínmi 

Ú 1/ 2013 – zaslať program a org. zabezpečenie 23. VZ ZMS všetkým členom PZMS 

Z: Miľanová   T: 22. 3. 2013 

 

Šullová - informácia o Noci múzeí 2013 – je k dispozícii webová stránka, jednotný 

vizuál z minulého roka, ktorý si múzeá sami schválili,  vlajky a aktualizovaná 

elektronická verzia plagátov. Otázka znie, či ideme robiť Noc múzeí. 

Janoštínová: Môžu to rozhodnúť riaditelia. Potrebné je stretnúť sa s riaditeľom SNM.  

Hyross: Podal návrh zrealizovať Noc zatvorených múzeí. Reálnosť splnenia návrhu 

zistiť otázkou, ktorú treba zaslať riaditeľom v tom zmysle, či by sa pridali k Noci 

zatvorených múzeí. A po vyhodnotení odpovedí prijať rozhodnutie o realizácii Noci 

múzeí alebo Noci zatvorených múzeí na 23. VZ ZMS. 

Ú3/2013 – zaslať list na riaditeľov členských múzeí s otázkou o Noci zatvorených 

múzeí 

Z: Miľanová   T: 18. 3. 2013 

 

Kochanová – informácia o odbornej časti 23. VZ ZMS: o programe, o príspevkoch; 

organizačné a  finančné otázky realizácie sympózia  

 

2.  

Šullová – informovala o prijatí 19 návrhov na udelenie medailí ZMS a 18 návrhov na 

udelenie pamätných listov 

- po posúdení návrhov bolo predstavenstvom  schválených 16 návrhov na udelenie 

medailí a 17 návrhov na udelenie pamätných listov 

  



3. 

 Hyross informoval o prihláške nového člena ZMS – Múzea Tanapu z Tatranskej 

 Lomnice. Členovia PZMS odsúhlasili prijatie Múzea TANAPu za člena ZMS. 

Ú 8/2013 – napísať odpoveď na prihlášku, pozvať múzeum na 23. VZ ZMS a zaslať aj 

požiadavku na zaplatenie členského 

Z: Miľanová   T: 22. 3. 2013  

Hyross informoval o žiadosti SPM v Nitre vyjadriť sa k ich  situácii, ktorá v tomto roku ku 1. 

3. 2013 vyústila k vytvoreniu strediska SPM so samostatným vedúcim podľa vyjadrenia 

vedenia š.p. Agrokomplex v súlade s novelizáciou Zákona o štátnom podniku.   

Ú9/2013 – zistiť možnosť  informovať sa o situácii v š.p. Agrokomplex na MPaRV SR a 

a o zámere ďalšieho fungovania SPM.  

Z. Miľanová   T: čo najskôr 

 

Hyross poďakoval všetkých členom za účasť na výjazdovom zasadaní  PZMS. 

Zapísala: Miľanová 


